
   Ev. č. RFZU/Z-105/2023 

 

 

Zápis ze 105. zasedání Rady Fyzikálního ústavu AV ČR, v. v. i. 
 

konaného 21. března 2023 od 14.00 hodin na pracovišti Cukrovarnická 

 

Přítomni: V. Čuba, A. Dejneka, Z. Doležal, A. Fejfar, A. Hospodková, J. Houžvička, P. Javorský, 
H. Jelínková, S. Kamba, M. Klementová, A. Kupčo, T. Mocek, M. Nikl, M. Prouza  

Omluveni: J. Řídký 
Tajemník: J. Rameš 
Host: P. Lejček 
 

 
 
 
 

Program jednání 
 

1. Rada FZÚ AV ČR, v. v. i., (dále jen Rada) schválila zápis ze 104. zasedání konaného 29. 11. 

2022 bez připomínek. 

 

2. M. Nikl seznámil Radu s výsledky hlasování per rollam v období po 104. zasedání. Rada 

hlasovala o čtyřech bodech:  

 Rada schválila novou verzi Vnitřního mzdového předpisu FZÚ (vnitřní předpis R/4) s 

platností od 1. 1. 2023. (Hlasovalo 15 členů Rady.) 

 Rada projednala návrh memoranda o vědecké spolupráci (Memorandum of 

Understanding on Collaborative Program on modification of transparent materials using 

powerful laser beams for photonics applications) mezi FZÚ (Centrum HiLASE) a Agencia 

Estatal Consejo Superior de Investigaciones Científicas, M.P. (CSIC), Španělsko. (Hlasovalo 

13 členů Rady, Rada vyslovila souhlas.) 

 Rada projednala návrh memoranda o vědecké spolupráci (Memorandum of 

Understanding) mezi FZÚ (Centrum HiLASE) a Fraunhofer-Institut für Optronik, 

Systemtechnik und Bildauswertung (IOSB), Německo. (Hlasovalo 13 členů Rady, Rada 

vyslovila souhlas.) 

 Rada projednala návrhy na udělení prémie  Lumina quaeruntur. Navrhovaní pracovníci 

jsou Mgr. Natalia Podoliak, Ph.D., Cosme Milesi-Brault, Ph.D. a Ing. Jakub Vícha, Ph.D. 

Rada vyslovila souhlas, aby ředitel FZÚ předložil Akademické radě AV ČR všechny návrhy. 

(Hlasovalo 14 členů Rady.) 

 

3. Rada projednala návrhy na udělení Prémie Otto Wichterleho. Navrhovaní kandidáti jsou Ing. 

Petr Hauschwitz, Ph.D., Mgr. Ing. Jakub Juryšek, Ph.D., Ing. Filip Křížek, Ph.D., RNDr. Lenka 

Kubíčková, Ph.D., Prabhat Kumar, Ph.D., RNDr. Orsolya Molnárová, Ph.D., Joris More-

Chevalier, Ph.D., Ing. Tomáš Neuman, Ph.D., Gwladys Steciuk, Ph.D. a Ing. Andrea Školáková, 

Ph.D. Rada vyslovila souhlas s podáním všech návrhů.  

 



 

4. Rada projednala návrh na udělení Akademické prémie doc. RNDr. Petru Kuželovi, Ph.D., 

a vyjádřila souhlas s jeho podáním. 

 

5. Rada projednala a doporučila podání návrhů na udělení čestné oborové medaile Ernsta 

Macha za zásluhy ve fyzikálních vědách Ing. Jiřímu Kamarádovi, CSc., Prof. Ing. Jindřichu 

Musilovi, DrSc., a RNDr. Antonínu Šimůnkovi, CSc. 

 

6. Rada se seznámila s nominací prof. Ing. Martina Nikla, CSc., na Cenu Neuron 2023 a 

s nominací Mgr. Zdeňka Hubičky, Ph.D., na Cenu Neuron za propojení vědy a byznysu 2023. 

Rada obě nominace podpořila.  

 

7. Rada projednala a schválila návrh na jmenování Ing. Jiřího Kamaráda, CSc., emeritním  

vědeckým pracovníkem AV ČR. 

Rada projednala a schválila návrh na jmenování RNDr. Jana Kočky, DrSc., emeritním  

vědeckým pracovníkem AV ČR. 

 

8. Rada projednala a schválila návrh na jmenování Ing. Emila Šípka, CSc., emeritním 

pracovníkem FZÚ.  

 

9. Různé 

 M. Prouza informoval Radu o nutnosti upravit v souladu s platnými normami rozdělení 
výsledků hospodaření FZÚ za rok 2021 schválené na minulém 104. zasedání Rady (viz bod 
4 zápisu). Rada tuto úpravu, spočívající v převedení 5 procent výsledku hospodaření 
(zisku) po zdanění  do rezervního fondu, schválila.  

 M. Prouza dále seznámil Radu FZÚ se skutečnostmi týkajícími se rozpočtu FZÚ na letošní 
rok, omezení financování projektů velkých výzkumných infrastruktur a ukončení dalších 
programů. Konstatoval též, že vývoj cen energií je v současné době příznivý. 

 M. Prouza upozornil na to, že ve FZÚ funguje nový systém pro zadávání informací o 
žádostech o granty a počet těchto žádostí je zatím nižší, než tomu bylo v minulých letech. 

 J. Houžvička informoval Radu o tom, že v Muzeu Českého ráje v Turnově probíhá od 
16. 3. výstava Krystaly – 80 let ve službách technického pokroku / CRYTUR TURNOV. 

 A. Dejneka upozornil na problémy s náklady na ubytování stážistů programu Erasmus+ v 
souvislosti se současnou výší stipendia, které v rámci programu dostávají. Proběhla 
diskuse o tom, zda by byla možná dohoda s vysokými školami o možnosti ubytování pro 
tyto stážisty na vysokoškolských kolejích za ceny platné pro studenty.  

 Příští zasedání Rady proběhne v úterý 25. dubna 2023 od 14.00 hodin na pracovišti 

Slovanka. 

 

 
 
22. 3. 2023      Martin Nikl, předseda Rady FZÚ 
       Jiří Rameš, tajemník Rady FZÚ  

 
 


